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Skolebestyrelsesmøde d. 30. januar 2019 kl. 18.30 – 21.00 i Kirkeby 
 
Til stede:  
Martin Søgaard, Jesper Christensen, Jesper Sandager, Boel Moltrup, Tanja Kristensen, Annie Løvig, 
Jesper Lundorff, Ole Møller Jensen, Gitte Skovgaard Mortensen, Andreas Knudsen 
Afbud:  
Stine Hvidtfeldt, Louise Bekker, Lærke Kristensen, Magnus Rummelhoff 
 
Dagsorden: Jesper Lundorff og Tanja Kristensen  
Referat: Ole Møller Jensen 
 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde. 
 Godkendt 

2. Godkendelse af dagsorden. 
 Godkendt, dog først med godkendelse af budget på februarmødet. 

3. Opfølgning fra sidste møde.   
 Intet 

4. Orientering: 
a. Formand:  

 Se punkt 5 
b. Elevråd:  

 Elevrådsrepræsentanter ikke inviteret – men der har heller ikke være afholdt elevrådsmøde 
siden sidste møde i Skolebestyrelsen 

c. Medarbejdere:  
 Meget påvirket af kommunal og lokal fyringsproces. Men stort kollegialt sammenhold i 

perioden. 
 7.- 9. har haft projektuger gennem uge 3 og 4. 
 5A har vundet høvdingeboldturnering i Rantzausminde. Går videre til Odense. 
 Personale glad for Klaus som leder i indskolingen. 

d. Ledelsen:  
 Musiklærer Siri Iversen har sagt op. Søren Møller ansat (har tidligere været vikar). 
 Fastelavnsmandag bliver mandag 4.3. 
 4.2. SKB-kursus. 5 deltager på Tåsingeskolen kl. 16.30-20.45 i Arenaen. 
 Computerinfo: Svendborg Kommune har en BYOD-politik, dvs. at elever skal medbringe 

deres egen pc i skole. Men skolen stiller også maskiner til rådighed. Ole vil dog fra forår 
2019 indføre på 4.- 9. årgang, at elever og forældre ved lån af skolepc skriver under på en 
kontrakt, der omhandler hvilken periode der aftales lån, hvordan maskinen skal behandles 
og at hvis maskinen går i stykker vil der blive tale om en erstatning. Gennemføres 
umiddelbart efter vinterferien. SKB samtykker. 

e. Øvrige:  
 Forældreintra: Debat og enighed om, at der på Forældreintra kommer for mange beskeder, 

men at det ikke kan betale at gøre så meget ved det, for til august forsvinder Forældreintra 
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og et helt nyt system kommer i stedet for: AULA. AULA eksisterer ikke som samlet program 
endnu, så vi må afvente, hvad det kan og hvordan det skal ”fodres”. 

 Køleskabe: Pt. forældreansvar at anskaffe og rengøre køleskabe. Ønske om at skolen køber 
skabe. (Jesper Christensen).  

 Tid til at spise i indskolingen: Bekymring for at eleverne ikke får tid nok til at spise (Jesper 
Christensen).  

 Gymnastiksalen Kirkeby: Yogaholdet synes, at gymnastiksalen er for kold. Svar: Jesper 
Lundorff tager problematikken op med CETS. 

5. Ansættelse af ny skoleleder. Orientering om status på ansættelsesprocessen. 
 24 ansøgere, hvoraf det meget store flertal var meget velkvalificerede. Spændende og 

grundig proces hvor alle oplevede at føle sig aktivt involveret.  
 Det var et enigt ansættelsesudvalg, som pegede på Oliver Schulz, som starter for alvor 

mandag 4. marts. 

6. Budget 2019. Fremlæggelse af budget 2019 med henblik på godkendelse. 
 Budget 2019 og personalesituationen hører nøje sammen. Et forventet 2018-underskud på 

ca. 300.000 kr. viste sig at blive til et underskud på ca. 850.000 kr. pga. kommunal 
fejlkontering, store udgifter til fratrædelsesordning og større vikarudgifter end budgetteret. 
Tilsvarende et underskud på SFO på ca. 132.000 kr. Desuden bliver specialklasserne udfaset 
fra 1.7.2019., hvorfor 2019-budgettet formindskes med ca. 500.000 kr. i forhold til 2018. 

 Mange skoler i Svendborg skal afskedige i 2019, derfor har der været aftalt en fælles 
kommunal ”manual” omkring proces, tidsplan og kommunikation. På Issø har udmeldingen 
været, at der skal reduceres med 1-2 personer.  

 Budget 2019 gennemgået i en basisudgave, hvoraf det fremgår at hvis vi ”gør som vi 
plejer”, så vil 2019 også isoleret set gå i minus og dermed øge det samlede underskud. 
Budget 2019 derefter gennemgået i den model vi vil bruge. Her går 2019 i begrænset plus 
vha. mindre vikarbudget, mindre driftsbudget og mindre lønbudget. For at nå det mål bliver 
det desværre nødvendigt med en afskedigelse + at der ikke nyansættes for lærer, som går 
på pension. Samlet resultat 2019 går stadig i minus pga. underskuddet fra 2018. 

 Overslag 2020 derefter gennemgået for at vise, at ved slut 2020 er der sandsynlighed for, at 
slutresultatet incl. underskud 2019 samlet set kan gå i nul eller i et mindre plus. Der er dog 
mange usikkerhedsmomenter omkring 2020 – det skal derfor ses som et overslag. 

 Driftbudget 2019 gennemgået i detaljer. Det er ca. 120.000 kr. mindre end forbrug 2018, 
der er især sparet på inventar.   

 Budget 2019 drøftes igen på SKB i februar med henblik på godkendelse. Budget 2019 har 
endnu ikke været behandlet i MED, det sker onsdag 6. februar. 

 
7. UPV (UddannelsesParathedsVurdering). Ole orienterer generelt om UPV og hvordan vi på Issø-

skolen arbejder med den. 
 Ole informerede vha. slides, de er vedlagt dette referat 
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8. Afdelingsstatus v. afdelingslederne. Punktet blev på decembermødet udsat til skb mødet i marts. 

På skolebestyrelsesmødet i januar besluttes tema og form. 

 Mulige temaer: 
o Ny skolelov 30.1.2019 – hvilke muligheder er der, f.eks. hvordan kan 2-

lærerordninger anvendes? 
o Hvordan kan vi på Issø arbejde kvalitativt med inklusion og udfordringer i 

undervisningen for både fagligt stærke og fagligt svage elever, så vi forebygger 
segregering? 

o Hvordan har den nye ledelse organiseret sig / evt. tænkt at organisere sig? 
 

 På SKB-mødet i februar besluttes endelig, hvad der skal drøftes. Tanja kommer med oplæg 
på februarmødet. 

 

9. Evt. 

 Andreas:  dialog med Lasse i Brugsen + dialog med andre skoler. Brugsen vil levere to 
dage/uge. Lasse vil give 15% i rabat i forhold til butiksprisen. Brugsen vil tage varer retur og 
sælge det i Brugsen.  

o SKB bakker op om, at Andreas laver aftale med Brugsen i Stenstrup og afprøver 
konceptet i en periode. 

 

 


